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NOTÍCIES

PARTITS

Bartumeu assisteix al congrés 
del Partit Socialista Europeu
El president del grup parlamen-
tari socialdemòcrata, Jaume Bar-
tumeu, ha participat en el con-
grés del Partit Socialista Europeu 
a Brussel·les, sota el lema Junts 
per l’Europa que necessitem. Bar-
tumeu ha apro� tat la trobada per 
tenir converses bilaterals amb el 
secretari del Partit dels Socialis-
tes i Demòcrates de San Marino, 
Gerardo Giovagnoli, i amb el res-
ponsable de relacions europees 
del PS Suís, Walter Suter. 

Segons va informar el PS, 
aquestes converses han con� r-
mat “el bon nivell d’acord que hi 
ha entre els socialdemòcrates, 

que comparteixen realitats sem-
blants”, tant pel que fa a l’acosta-
ment a la UE com en l’evolució 
del sector � nancer cap a la trans-
parència, d’acord amb les exigèn-
cies de l’OCDE i la UE.

D’altra banda, Bartumeu va 
tractar amb Alfredo Pérez Rubal-

caba la situació econòmica i soci-
al tant a Espanya com a Andorra 
i van convenir una propera troba-
da a Madrid per abordar qüesti-
ons d’interès per als dos països. 
Bartumeu també va parlar amb el 
vicepresident del Parlament Eu-
ropeu, Miguel Ángel Martínez, 
i va tenir una trobada amb Jesús 
Caldera, responsable de la funda-
ció Ideas. A més, el contacte amb 
la delegació francesa va servir 
perquè les dues parts s’emplaces-
sin per al congrés del PS francès, 
que serà a Tolosa a � nals de mes.
Redacció // Andorra la Vella
@mes_andorra 

Bartumeu amb Rubalcaba.
  // PS

CAMPS DE NEU

Grandvalira manté el preu 
del forfet per a residents
Grandvalira posa avui a dispo-
sició dels clients el nou forfet 
de temporada per a residents. 
El domini ha optat per no aug-
mentar-ne el preu, alhora que 
n’ha incrementat les possibi-
litats d’adquisició. El preu es 
manté en 265 euros i en 205 
euros per als residents a Canillo.

Els residents podran adquirir 
el forfet de temporada al mateix 
preu durant tot l’any. A més, si 
un cop adquirit de forma anti-
cipada només s’ha pogut gaudir 
de l’esquí menys de cinc dies, 
Grandvalira retornarà la part 
proporcional de l’import total, 
descomptant els dies esquiats 

amb la tarifa per a temporada 
alta del forfet de dia. A més, 
l’estació premia la � delitat dels 
esquiadors que ja van ser, la 
temporada 2011-2012, posse-
ïdors del forfet de temporada. 
Així, els que el renovin es bene-
� ciaran d’un descompte del 5%. 
També es facilita l’adquisició 
del passi als usuaris amb forfet 
de temporada 2011-2012 que 
aportin un nou membre. Així, 
els Grandvalira Fanatics dispo-
saran de 25 euros de descompte 
acumulable � ns a l’aportació de 
cinc socis com a màxim.
Redacció // Andorra la Vella
@mes_andorra 

ALIMENTACIÓ

Un centenar d’estudiants són 
usuaris de la cuina centralitzada
//  En dos anys l’ACEA ha consolidat un projecte que serveix a quasi totes les escoles

La cuina centralitzada, aquest 
curs 2012-2013, serveix a 96 
alumnes de diversos centres edu-
catius. Una xifra que, tal com van 
indicar des de l’Associació de 
Celíacs d’Andorra (ACEA), enti-
tat encarregada de la gestió de la 
cuina, “és similar a la d’anys ante-
riors”, tot i la incorporació aquest 
any d’un nou centre, l’Escola 
Francesa d’Andorra la Vella.

En aquest sentit, la presidenta 
de l’ACEA, Montserrat Viles, va 
indicar que des de l’empresa en-
carregada del càtering, El Rebost 
del Padrí, amb Pep Escolà al cap-
davant, han constatat més baixes 
que altes. En aquest sentit, Viles 
va exposar que podria tractar-se 
de joves que marxen del país per 
estudiar fora, però que no ho sa-
ben amb certesa.

Amb la voluntat de fer-ho 
cada vegada millor, els pares dels 
alumnes que utilitzen aquest ser-
vei i l’associació es van reunir a � -
nals de curs per buscar els aspec-
tes per millorar de cara al futur. 
Entre les demandes dels pares hi 
havia els menús dels dies festius, 
com Nadal o Tots Sants. Des de 
l’associació van agafar el com-

promís que en aquestes jornades 
s’intentaria oferir un àpat més 
festiu i atractiu, mantenint un 
paral·lelisme amb els menús que 
ofereixen els centres educatius a 
la resta d’alumnes.

Per contra, i segons va con� r-
mar Viles, la introducció del gelat 
en el menú de la cuina centra-
litzada, que també reclamaven 
els pares dels alumnes, és per ara 
inviable per la impossibilitat de 
transportar congelats. La presi-
denta de l’associació va lamentar 
no haver pogut satisfer aquesta 
demanda, però va reconèixer 
que l’àmbit dels congelats per 
a celíacs a Andorra, en general, 
és molt � uix i és molt complicat 
fer-ne venir. Tot i no haver pogut 
satisfer la petició, l’associació es 
va comprometre a seguir treba-
llant en aquest sentit i a buscar 
possibles alternatives perquè els 
nens i joves que utilitzen aquest 
servei tinguin la màxima oferta 
possible.

D’altra banda, amb l’augment 
del preu de la benzina i de les 
barquetes amb què es presenten 
els àpats, des de la direcció del 
servei s’han vist en l’obligació 

d’augmentar la quota mensual 
en tres euros, passant dels 76 eu-
ros del curs passat als 79 actuals. 
Viles va recordar que les famílies 
amb més di� cultats econòmiques 
tenen l’opció de sol·licitar la sub-
venció del menjador al Govern, 
com qualsevol família amb in-
fants sense al·lèrgies alimentàries.

La presidenta de l’ACEA es va 
mostrar “satisfeta” dels dos anys 
de gestió de l’associació, sobretot 

amb l’increment i la consolida-
ció que ha aconseguit el servei. 
De fet, tal com va indicar Viles, 
“tots els centres educatius, excep-
te l’Escola Francesa d’Escaldes-
Engordany”, fan servir la cuina 
centralitzada per donar servei de 
menjador als infants amb algun 
problema d’intolerància alimen-
tària o celiaquia.
A. LL. // Andorra la Vella
@A_Llacuna 

Les instal·lacions que acullen avui en dia la cuina centralitzada.
  // T. M.

L’ACEA demana no fer 
el certifi cat cada any

L’Associació de Celíacs d’Andorra (ACEA), 
en els últims dies de setembre i coin-
cidint amb l’inici del curs escolar, va 
trametre una carta al ministeri d’Edu-
cació per no haver d’entregar, curs rere 
curs, el certifi cat ofi cial del metge que 
confi rma que l’infant és celíac. “És una 
malaltia crònica. És una tonteria cada 
any entregar el mateix certifi cat. Si un 
infant és celíac, ho és per tota la vida”, 
va argumentar Viles com a motiu per fer 
arribar l’escrit al ministeri. De moment, 
l’associació està a l’espera de la possible 
resposta del ministeri, però esperen que 
es pugui arribar un acord i evitar així fer 
el mateix tràmit anualment.

Un certifi cat mèdic que, tal com va 
confi rmar Viles, “no està cobert per la 
Seguretat Social”, cosa que representa 
“una despesa més per a les famílies”. 
En aquest sentit, Viles va recordar que 
la Seguretat Social no els cobreix res, ja 
que “les dietistes no estan cobertes” i 
l’aliment és el seu únic medicament. Un 
aspecte que esperen que canviï amb la 
remodelació del model sanitari que està 
plantejant l’administració.


